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GCD I: The experience of China’s modernization from a comparative perspective
第一届全球中国对话—中国现代化进程的经验教训与其它发展中国家和地区之比较

I  Introduction

Global China Dialogue is a series of events to enhance public understanding of current global affairs and 
common interests via public dialogue and discussion between Chinese and non-Chinese academics, experts, 
professionals and practitioners and interested laypeople, from interdisciplinary and comparative perspec-
tives. Apart from universities, research institutions and professional think tank, we will also engage with gov-
ernments of different countries and international organizations, media and publishers. Each event will have a 
small panel of experts, ready to put their point of view and engage in lively, fully interactive debate with all 
those present, in order to educate, enlighten and entertain. It aims to focus on global hot topics and hold the 
forum at different places in order to provide a platform for engaging China and the Chinese to participate in 
global governance and advance the global public good.

II  Organizers and sponsors

Organizers

•	 CCPN Global, UK1

•	 YES Global, UK

Sponsors 

•	 UVIC Group, UK

•	 Interactive Media Britain

•	 China4Global (UK) 

•	 Global China Press 

•	 Journal of China in Comparative Perspective (JCCP)

•	 Research Centre of Social and Cultural Anthropology, Fudan University, China  

•	 School of Marxist Studies of Northeast Normal University, China

•	 Research Center for Discourse and Communication Studies, Communication University of Zhejiang, 
China

1	 Editors’ note: CCPN Global was registered with the UK Charity Commission in 2013 (registration number 1154640, which 
has been cancelled. For more information, see: https://globalchinaacademy.org/global-china-academy-embarks-new-
chapter-cio-status-preserves-history-online). From 2016 it was renamed first as the Global China Institute and then as the 
Global China Academy. In 2021, Global China Academy was restructured as a worldwide fellowship and registered as a 
Charitable Incorporated Organisation (CIO, registration number: 1198983).
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Global China Dialogue I Programme, 17 Dec 2014
第一届全球中国对话手册，2014年12月17日

III  Speakers

(in alphabetical order)

•	 Professor Martin Albrow, Senior Fellow of the Käte Hamburger Centre for Advanced Studies, Law 
as Culture, University of Bonn, Germany; CCPN Global, UK

•	 Professor Stephan Feuchtwang, The London School of Economics and Political Science

•	 Mr Charles Grant, Director of Centre for European Reform (CEF)

•	 Professor GUO Fengzhi, Deputy Dean of School of Marxism, Northeast Normal University, China

•	 Mr Philip Hao, President of Young Entrepreneur Society Global (YES Global); CEO of UVIC Group

•	 Mr XIANG Xiaowei, Minister Counsellor, Cultural Office, Embassy of the PRC in the UK

•	 Ms Xinran Xue, author, journalist, and founder of the Mothers’ Bridge of Love (MBL)

IV  Questions and Topics

Questions

•	 What is the significance of China’s experiences and lessons from its process of modernization for 
the other countries in the world?

•	 How to compare the experiences of modernization between China and other countries in South East 
Asia, Latin America, or Africa?   

•	 What can Europeans learn from Chinese experience?
•	 How do the developed countries and developing countries share experiences of modernization and 

work collaboratively in shaping global society? 

This event is open to all. The registration has been closed due to limited space. You can still register for the 
event and be notified if a space becomes available.

Topics: Topics of dialogue will range from China development, education, language and culture to govern-
ment and politics, migration, the family, climate change, the environment, global public health, and human 
security, etc. 

http://www.ccpn-global.com/event-registration-form
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GCD I: The experience of China’s modernization from a comparative perspective
第一届全球中国对话—中国现代化进程的经验教训与其它发展中国家和地区之比较

V  Programme

Chair: Professor Xiangqun Chang, Director of CCPN Global

Opening address: Mr XIANG Xiaowei, Minister Counsellor, Cultural Office, Embassy of the PRC in the UK

•	 Global perspective:  Professor Martin Albrow FASS, Senior Fellow of the Käte Hamburger Centre 
for Advanced Studies, Law as Culture, University of Bonn, Germany; Founding Honorary Director 
of CCPN Global, UK

•	 European perspective:  Mr Charles Grant, Director of Centre for European Reform (CEF)

•	 Chinese academic perspective: Professor GUO Fengzhi, Deputy Dean of School of Marxism, North-
east Normal University, China

•	 Grassroots perspective:  Ms Xinran Xue, author, journalist, and founder of the Mothers’ Bridge of 
Love (MBL)

•	 Professional and practitioners: Mr Philip Hao, President of Young Entrepreneur Society (YES); 
CEO of UVIC Group

•	 Closing remarks (Western academic perspective): Professor Stephan Feuchtwang, The London 
School of Economics and Political Science

•	 Q & A

•	 Networking

VI  Outcomes and publications

Main outcomes

•	 Through transcultural dialogue, to arrive at a better response to the new challenges of global gov-
ernance, including mutually beneficial cooperation and possibilities for symbiosis, co-existence and 
prosperity.

•	 To promote collaboration between academic research institutions and think tanks in China and oth-
er countries and regions; to establish collaborative mechanisms on common concerns of academic 
interest, theories and methods focusing on ‘globalization and China’.

Academic publications

•	 After revision, selected papers will be published jointly by Global China Press and New World Press 
(in English and Chinese versions).

•	 After peer review, some papers may be published in the Journal of China in Comparative Perspec-
tive (JCCP)2.

2	 Editors’ note: Journal of China in Comparative Perspectives (JCCP) changed its name in 2021 to Journal of China in Global 
and Comparative Perspectives (JCGCP) to reflect a broadening of its aims and scope.
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VII  List of participants

Dr. Honghong Ai, University of Westminster

Professor Martin Albrow, University of Bonn; CCPN Global

Ladislav Bartos, myOffer.com

Tim Belson, Prestige Valuations

Dr. Xiangqun Chang, CCPN Global

Mr. Neil Clarke, University College School

Ms. Jing Chen, Imperial College London

Rachel Chen, YES

Sven Chen, IMBritain

Ms. Vivien Chen, Interactive Media Britain

Ms. Ingrid Cranfield, Writer and Editor

Ms. Julia Du, CCPN Global

Ms. Fang Xin, Chinese Embassy

Professor Stephan Feuchtwang, LSE

Mr. William Franklin, Sophis Approach Ltd
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Ms. Meng Li, Quianage

Dr. Li Shuang, Northeast Normal University
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Ms. Jia Lu, Digital Media

Lindsay Liu, IMBritain

Ms. Yuqi Na, University of Westminster

Ms. Costanza Pernigotti, CCPN Global

Dr. Yonit Manor Percival, SOAS

David Pun, DP and Associates

Mr. Nick Prendergast, CCPN Global

Ms. Jane Ru, Cypress Books

Mr. Donglai Shi, UCL
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Wei Wei, Concordia University
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Wenbo Lv, London South Bank University

Ms. Prudence Willats, University of Vienna

Mr. Bi Wu, film student

Mr. Gang Wu, ICBC International Capital

Mr. Xiang Xiaowei, Chinese Embassy

Chloe Xie, IMBritain

Ms. Xinran Xue, Mothers’ Bridge of Love

Ms. Xiaolin Yang, University of Birmingham

Ms. Jingjing Yue, King’s College London

Ms. Julia Zhu, University of Nottingham

Ms. Jurga Zilinskiene, Today Translations

Thish De Zoysa, Their Perfect Gift
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VIII  Essential information

1 .	 To ensure the smooth running of the conference, all delegates are requested kindly to abide by the 
conference schedule and regulations.

2 .	 During the event, press conferences are not allowed to take place at the venue without permission 
from the Organizing Committee, nor can books and leaflets or any other products be sold or dis- 
tributed without prior permission from the organizers.

3 .	 The conference takes place in central London.  Please travel with care.  Keep yourself and your 
belongings safe.

4 .	 Throughout the conference, please switch off your mobile phone or set it to vibrate only to avoid 
causing any disturbance.

5 .	 The programme is very full.  We will have to maintain very strict time discipline to allow every- one 
their allotted time including Q & A slots.

6 .	 Disclaimer: The speakers, topics and times are correct at the time of publishing.  However, the 
organizers reserve the right to alter or delete items from the conference programme according to 
circumstances.

7 .	 Please note: all the journals and books on our stalls are for DISPLAY only. Please do not remove any 
of these. We are not selling journals or books at the event, but order forms will be available, and you 
are welcome to take as many as you need.

8 .	 Before and after you have arrivedin London, if you need any help please contact the following 
people:
•	 Xiangqun Chang 07910 716068 
•	 Philip Hao ***** ******
•	 Chuting Chen ***** ******
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IX  Venue and map

Venue: London Capital Club, 15 Abchurch Ln, London EC4N 7BW Tel: 020 7717 0088

Tube: JUBILEE

DLR:DLR

Buses: 
Bus: 147,  473, 474

X  Contacts3

CCPN Global, UK

•	 website: www.dialogue.global-china.org

•	 Email: event@ccpn-global.org

•	 Tel: +44 20 8099 4815

3	 Editors’ note: these contact details are no longer valid. The latest contact details are available on the Global China Academy 
website: https://globalchinaacademy.org/

http://www.dialogue.global-china.org/
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第一届全球中国对话—中国现代化进程的经验教训与其它发展中国家和地区之比较
GCD I: The experience of China’s modernization from a comparative perspective

一  活动简介

全球中国对话是一项系列活动，旨在从跨学科的和比较的视野，通过华人和非华人

学者、专家、专业人士、从业者以及感兴趣的者们的公共对话和讨论，提高 公众对当前

全球事务和共同感兴趣的话题的理解。每次活动将由一组专家，表达他们的观点和参与

活动，并与在场所有参与者进行互动，寓教育和启迪于娱乐之中。 除了大专院校、研究

部门和专业智库之外，全球中国对话/论坛也将与中国和其他国家政府、国际组织、媒

体和出版单位等密切合作，长期跟踪全球热点话题，在世 界各国举办论坛，为中国和华

人参与全球治理、推进全球公共利益等提供了一个平台。

二  组织架构

主办单位

•	 全球中国比较研究会1

•	 全球青年企业家协会

赞助单位（按拼音顺序）

•	 英国教育签证中心

•	 英国互动媒体

•	 英国全球中华视野智库

•	 《中国比较研究》

•	 全球中国出版社

•	 中国复旦大学社会文化人类学研究中心

•	 中国东北师范大学马克思主义学部

•	 中国浙江传媒学院话语与传播研究中心

1	 编者注：全球中国比较研究会于2013年在英国公益委员会注册（注册号1154640,已经注销，相关内容
见：https://globalchinaacademy.org/global-china-academy-embarks-new-chapter-cio-status-preserves-histo-
ry-online）。2016年后，研究会先后更名为全球中国研究院和全球中国学术院，2021年改制为院士制机
构，并注册为社会企业（CIO）性质的公益机构（注册号：1198983）。
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三  演讲嘉宾

(按拼音顺序)

•	 马丁·阿尔布劳教授，英国社科院院士、德国波恩大学高研院院士；全球中国比

较研究会

•	 王斯福教授，伦敦政治经济学院人类学教授；著名中国专家

•	 查尔斯·格兰特先生，欧洲改革中心 主任 

•	 郭凤志教授，中国东北师范大学马克思主义学部副部长

•	 郝斐先生，青年企业家协会 会长，英国UVIC集团 总裁

       •	 项晓炜先生，中国驻英国大使馆 文化公参

•	 薛欣然女士，英籍华人作家、记者，慈善机构“母爱桥”创办者

四  问题与主题

问题

•	 中国近代开始的现代化进程中的经验教训对世界各国现代化进程的意义如何？

•	 如何比较中国与东南亚、拉丁美洲或非洲等国家和地区的现代化进程的经历？

•	 中国经验如何帮助欧洲及其研究？

•	 发达国家和发展中国家如何分享现代化建设的经验并协同型塑全球社会？

主题：对话的主题范围从教育、语言文化到政府和政治、移民、家庭、环境、气候变

化、全球公共卫生以及人类安全，等等。
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五  会议议程

主持人：常向群教授 全球中国比较研究会 会长

开幕词：项晓炜先生，中国驻英国大使馆  文化公参

•	 全球视野:  马丁·阿尔布劳教授，英国社科院院士、德国波恩大学高研院院士；	

全球中国比较研究会荣誉创会会长

•	 欧洲视野:  查尔斯·格兰特先生，欧洲改革中心 主任  

•	 中国学者视野: 郭凤志教授，中国东北师范大学马克思主义学部副部长

•	 民间视野:  薛欣然女士，英籍华人作家、记者，慈善机构“母爱桥”创办者

•	 专业和从业人士视野: 郝斐先生，青年企业家协会 会长，英国UVIC集团 总裁

•	 总结发言  (西方学者视野):  王斯福教授，伦敦政治经济学院人类学教授；著名中

国专家

•	 提问环节

•	 社交

六  成果与出版

主要成果

•	 通过跨文化的对话，寻找全球化语境下的新知识、新范式，以更好应对全球治

理面临的挑战，并探索互利互惠、共生共存共荣的可能

•	 推动各国与中国的学术研究机构和智库的合作，共同关注“全球化与中国”话题下

的学术、理论和方法，建立各机构和智库之间的合作机制

学术出版

•	 论坛的重要文章将在修改后，分别由全球中国出版社（Global  China  Press）	

和新世界出版社结集发表（中英文）

•	 如有通过匿名评审的文章，可先在《中国比较研究期刊》2等发表

2	 编者注：《中国比较研究期刊》（JCCP）于2021年更名为《全球中国比较研究期刊》（JCGCP）， 
以反映其目标和范围的扩展。
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七  与会者名单3

艾宏宏博士, 威斯敏斯特大学

马丁·阿尔布劳教授, 波恩大学；全球中国比较研究会

拉迪斯拉夫·巴托斯, 英国教育签证与移民集团

蒂姆·贝尔森, 声望估值

常向群博士, 全球中国比较研究会

尼尔·克拉克先生, 大学学院学校

陈静女士, 帝国理工学院

陈瑞秋, 英国教育签证与移民集团

陈斯文, 英国互动媒体

陈薇薇女士, 英国互动媒体

英格丽德·克兰菲尔德女士, 作家和编辑

杜茱莉亚女士, 全球中国比较研究会

房欣女士, 中国大使馆

王斯福教授, 伦敦政治经济学院

威廉·富兰克林先生, 索菲斯方法有限公司

高莉莉女士, 天合全球和中国链接有限公司

高盛荣博士, 伦敦大学亚非学院

汤马索·贾尼先生, 水原大学

查尔斯·格兰特先生, 欧洲改革中心

郭凤志教授, 东北师范大学

郭欣女士, 教育学院

韩志豪博士, 全球中国比较研究会

郝婓先生, 英国教育签证与移民集团

纳比尔·胡达先生, 伦敦国王学院

霍卢卡斯, 英国教育签证与移民集团

孔黛比，英国教育签证与移民集团

卢凯兰女士, 卢卡斯合伙公司

3	 与会者名单中有大量的中文名字和一些单位是由英文直译过来的，仅供参考。
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李冠南先生, 环球时报

李海丹女士, 全球媒体专业的学生

李蒙女士, 钱纳格Qianage

李爽博士, 东北师范大学

卢佳女士, 数字媒体

刘琳赛, 英国互动媒体

娜雨琪女士, 威斯敏斯特大学

裴可诗女士, 全球中国比较研究会

尤尼特·曼诺尔·佩西瓦尔博士, 伦敦大学亚非学院

潘大卫, DP及其合伙人

普兰德加斯特·尼克先生, 全球中国比较研究会

茹静女士, 英国常青图书公司

石东来先生, 伦敦大学学院

孙小静女士, 罗素与常春藤发展协会

王广玉女士, 福兰艺术

王海蒂女士, 伦敦政治经济学院

王琳兹女士, 兆利国际

王坦尼娅, 英国教育签证与移民集团

王小玉女士, 福兰艺术

魏薇, 康考迪亚大学

维姆斯特·山姆教授, 伦敦都会大学

夏婷女士, 英国华人报

吕文博, 伦敦南岸大学

威拉茨·普鲁登斯女士, 维也纳大学

吴比先生, 电影学生

吴刚先生, 工银国际融资

夏小伟先生, 中国大使馆

谢克洛伊, 英国教育签证与移民集团

薛欣然女士, 母爱桥基金会

杨晓琳女士, 伯明翰大学

岳晶晶女士, 伦敦国王学院

朱茱莉亚女士, 诺丁汉大学

齐林斯凯内·尤尔加女士, 今日翻译公司

迪索伊莎·迪希斯,完美礼物公司

注：许多名字和单位为音译



8

第一届全球中国对话手册，2014年12月17日
Global China Dialogue I Programme, 17 Dec 2014

八  温馨提示

1.	 为保障论坛顺利进行，请与会代表遵守会议作息时间及各项规定。

2.	 会议期间，未经会务组批准，不得在会场召开新闻发布会，不得散发图书资

料、推销商品。

3.	 会议地点在伦敦市区，与会代表请遵守相关法律及相关规定，注意人身及财物

安全。

4.	 会议期间，敬请将手机设为振动或关闭，以便会议顺利进行。

5.	 会议议程排得很满。务必严格遵守时间，以确保每位发言者若干分钟时间以及

规定的问答环节时间。

6.	 免责声明：演讲者姓名，主题和时间在出版时是正确的。然而，在发生意外情

况时，主办单位有权更改或删除相关内容的权利。

7.	 展台上的期刊和书籍是陈列品，请勿拿走。我们在会议期间不卖书刊，但是会

提供订单，欢迎索取。

8.	 抵达伦敦前后若需帮助请与会务组工作人员联系方式:

•	 常向群: 07910716068

•	 郝斐: ***********

•	 陈楚廷: ***********
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九  地址地图

地址: 伦敦资本俱乐部: London Capital Club, 15 Abchurch lane, London EC4N 7BW

电话: 020 7717 0088

地铁: JUBILEE

公交: 147,  473, 474

十  联系4

全球中国比较研究会

网站:  www.dialogue.global-china.org

电话：+442080994815

邮箱：event@ccpn-global.org

4	 编者注：这些联系方式已失效。最新的联系方式可在全球中国学院网站上找到：	
https://globalchinaacademy.org/

http://www.londoncapitalclub.com/
http://www.dialogue.global-china.org/
mailto:event@ccpn-global.org
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